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HÚSVÉTVASÁRNAP                                   A év                       1– 3 oldal 

 

URUNK FELTÁMADÁSA 

 

Olv.: ApCsel 10,34a.37-43 – Kol 3,1-4 – Jn 20,1-9 

Péter és János a sírnál 
                   

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

Szentmise bevezetése 

Húsvét ünnepe van! 

 

Szeretettel köszöntök mindenkit! Húsvét a keresztények legnagyobb ünnepe, mondhatjuk: Az 
ünnep! Az ünnepnapok ünnepnapja! Szent Atanáz azt mondja: A nagy vasárnap! Hiszen, ha 

Krisztus nem támad föl, hiábavaló a mi igehirdetésünk és hiábavaló a ti hitetek, e nélkül nem 
lennének vasárnapi ünneplések. Szeretném felhívni a Testvérek figyelmét, sokszor halljuk, a 
bevezető énekben is hallottuk az alleluját. Az alleluja húsvéthoz tartozik, önmagában semmi 
jelentése nincs ennek a szónak. Héber örvendezés, az öröm kifejezése. 
 

Örömmel ünnepeljünk ezen a mai napon, húsvét vasárnapján. Ahogy hallottuk, az Úr 
kiterjesztette kezét, kapaszkodjunk bele. Engedjük, hogy felemeljen bennünket Önmagához, 
hogy új életet élhessünk a feltámadás hitében! Vizsgáljuk meg lelkiismeretünket, bánjuk meg 
bűneinket, hogy méltóképpen ünnepelhessünk! 
 

Imádság. A húsvéti Bárányt keresztények dicsérve áldják! Krisztus, ártatlan Bárány vére árán 
nyája bűneiért megengesztelte Atyját, benne élet és halál csodás nagy párharcra szállt. Élet 
Ura a sírból felkél és győztesen él. Mária Magdolna mondd, mit láttál utadon? Az élő Krisztus 
sírját, feltámadt Urunk nagy diadalát, angyalok jelenését, Urunk halotti leplét. Feltámadt 
Krisztus, reményetek, Galileába megy előttetek. Krisztus a halálból valóban feltámadt!  
Tudjuk! Győztes Király, könyörülj meg rajtunk! 

 

 

Szentbeszéd 

Jézusnak fel kellett támadnia! 

Ezért vállalta az emberi sorsot! 

 

Kedves Testvérek! Jézus azért lett értünk emberré, hogy kiengesztelje az Atyát, hogy méltó 
engesztelést adjon helyettünk és megszűnjön a mi adósságunk. A középkorban oly szívesen 
mondták a hitszónokok: adóslevelünket széttépte! A mai vasárnapon - hallgatva az előbb 
felolvasott evangéliumot - gondoljuk meg, mit jelent, hogy Jézus feltámadt. 
 

Mit jelent nekünk 

a feltámadott Krisztus által ajándékozott új élet? 

 

Hallottuk, a két apostol – Mária Magdolna híradására – elindult a sírhoz. János gyorsabban ért 
oda, ő volt a fiatal, Péter kicsit késve, hiszen idős volt. Péter volt az, aki látta, amit látni 
kellett. Amikor a másik tanítvány is bepillantott a sírba, mit látott? Üres sírt, ezt az élményt:  
 

János látta az üres sírt és hitt! 
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Hogyan lehet bizonyíték az ember számára az üres sír? Mária Magdolna józan 
gondolkodásával azt gondolta, – miközben kicsit eszelősen igyekezett a sírkertbe, mert 
kereste az Urat - talán ellopták Jézus holttestét. A főpapok sem véletlenül őriztették a sírt. Itt 
 a döntő János vallomása! Látta és hitt! Hitt, azt jelenti, megértett, felfogott, belátott valamit! 

 

János és Péter számára azért volt bizonyíték az üres sír, 
mert eszükbe jutott, hogy Jézus mindezt előre megmondta! 

A Jézusba vetett bizalomból, Jézus szavainak biztonságából  
született meg János és Péter hite a feltámadt Jézus Krisztusban! 

 

Meg akarunk ismerkedni a hit fogalmával és a feltámadott élet titkával, valamit megsejteni, 
talán meg is érteni, hogy a mi mindennapi életünkben mit jelent ez az új élet. Mit jelent a 
feltámadott élet? Mit jelent az, hogy mi egész életünk során a feltámadott életet élhetjük? A 
feltámadott élet valódi élet, amely a Jézusba vetett hitből táplálkozik. Jézus mondja: Aki 
Bennem hisz, még ha meg is halt, élni fog. Bontsuk ki a hit titkát, jussuk közelebb hozzá!  
 

Héberben a hit megközelítése két fogalom segítségével lehetséges, abarah azt jelenti, bizalom 

aman, vagy amen azt jelenti, biztonság. A héberben az amen zárt á, nem nyitott á, nem ámen, 
hanem amen. Mindegy melyiket használjuk, csak a magyar fülünknek idegen az ámen. A 
héber gondolkodás elvezet bennünket a hit világába az említett két fogalom segítségével.  
 

A héber gondolkodás segítségünkre van, hogy Jézus tanítását elfogadva, szavait magunkévá 
téve, szavainak hitelt adva éljük az életet, amit Jézus Krisztus szerzett nekünk szenvedésével, 
halálával és feltámadásával. Gondolkodásunkban nagyon sajátosan jelenik meg a hit fogalma.  

 

Ha nagyon szigorúak vagyunk,  
akkor a hit ellenpárja nem a hitetlen, nem a hitetlenség,  

hanem a halál! 
 

Valójában a hitnek nincs ellenpárja, vagy hisz az ember és akkor ez az életet jelenti, vagy nem 
hisz az ember, ez nem hitetlenséget fejez ki, hanem azt jelenti, hogy az ember lemondott erről 
az új életről, amit Jézus Krisztus ajándékoz nekünk és inkább marad a halálban. Tegnapi 
beszédemben nem véletlenül hangsúlyoztam, aki a sötétségben marad, az a halálban marad.  
 

A hit ellenpólusa a halál! 

Aki hisz az az életet választja! 

 

Szent János Pál pápa mondta erről a világról, amely lemondott a hitről, a kereszténységről, 
megtagadta az Istent, a halált választotta: „Ez a világ a halál kultúráját teremtette meg a maga 
számára.” Ha a héber megközelítés szerint fordulunk ehhez a fogalomhoz, akkor az élet azt 
jelenti, hogy megszületik szívünkben a bizalom a másik ember iránt és ez biztonságot jelent! 

 

Az ember fölvetheti azt, ha nincs meg a bizalom az emberben, akkor ez a bizalmatlanságot 
jelenti? Ha ez nincs meg bennünk, akkor ez azt jelenti, hogy lemondtunk a biztonságról? 
Megszűnik a biztonságunk? Igen. A bizalom, amely kockázatos, amelynek gyümölcse a 
biztonság az ember számára, - amely bármikor elveszíthető - az életet hozza. számunkra.  
 

Ha ezt a kockázatos döntést meghozzuk,  
megszületik szívünkben a bizalom egymás iránt 

és ez megteremti kiszolgáltatott életünkben a biztonságot és ez az élet! 
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Aki ezt nem vállalja az a halált választja, mert fenntartásokkal és lemondva arról, hogy az élet 
csak egymással való közösségben valósulhat meg, teljesedhet ki, ha az ember ezt nem vállalja, 
akkor ez a halál. Nagycsütörtökön hangsúlyoztam, hogy a keresztény élet bravúr. Ez ehhez a 
gondolathoz illeszkedik, hiszen ez azt jelenti, hogy az ember kockáztatja a lehetetlent. 
 

Az ember próbálja megvalósítani azt, 
ami emberi erővel megvalósíthatatlan! 

Ezért mondja Pál apostol: 
Mindenben erős vagyok abban, Aki erőt ad nekem! 

 

Az ember gondolataiban a bizalmat meghozza, de Isten segítségével viszi oda a bizalmat a 

másik ember világába és megszületik a biztonság, amely kitett, amely kockázatos. Ha az 
ember ezt Istennek erejében teszi, aki erőt ad neki, akkor az ember abba a csodálatos új 
világba kerül, az új élet lesz osztályrésze, ajándéka, amely a bizalomnak és biztonságnak 
világában születik meg. Ezért érdemes vállalni minden kockázatot! Ha az ember ezt a döntést 
félelemből, más megfontolásból nem meri vállalni, akkor önmagát választja, ez maga a halál!  
 

Azt kívánom mindenkinek Krisztus feltámadásának ünnepén, támadjunk fel, bontakozzunk ki 
önző, önös világunkból! Így a bizalom jegyében megkaphatjuk a békét, a nyugalmat, a 
biztonságot az egymással való kapcsolatunkban, - de emberek vagyunk, ez kockázatvállalás.  
 

Ne felejtsük el, az élet minden kockázatot megér! 

Az új élet ebből a nagyszerű emberi döntésből születik, 
amelyre Krisztus bátorít bennünket igazságaival, élete példájával, 

azzal, hogy nekünk segít, értünk minden áldozatra kész, a halált is vállalta 

és életet ajándékozott a feltámadásában! 

 

+  A M E N  + 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! Most az Úr imádságát imádkozzuk. A feltámadás hitéből, az új élet 
erejéből fönnmarad az emberiség. Ma azt tapasztaljuk, hogy egyre több a Péter a papság 
körében az egész világon, Európában, Magyarországon is, egyre kevesebb a fiatal János 
paptestvér. Ifjaink szinte elbátortalanodtak, mintha a bizalom elillant volna szívükből, amely 
nélkül nincs emberi kapcsolat, nincs házasság, nincs megszületett új élet! 
 

Emberpárok vannak, partnerek, életközösségek vannak. Ebben az imádságban kérjük Istentől 
a bátorság, a kockázatvállalás kegyelmét, hogy az új életbe vetett egymás iránti bizalom, 
hozzon biztonságot világunkba, emberi kapcsolatainkba. Hozza el nemzetünk megújulását! 
 

Mi Atyánk… 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Adjunk hálát a Jóistennek, hogy ezt az idei húsvétot megélhettük. 
Gondoljunk azokra a Testvéreinkre, akiket elragadott közülünk a világjárvány. Kérjük Isten 
áldását, hogy legyen bátorságunk, Isten bátorítására bizalommal megajándékozni egymást. 
Hozzon ez nekünk biztonságot, hozza meg nekünk az újjászületett nemzetünk erejét, hogy 
Isten kegyelmével jövőnk legyen!                                                                   


